

မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ Burma Lawyers' Council



P.O.Box 144, Mae Sod Post Office, Tak Province 63110, Thailand. Tel/Fax: (66) (055) 542910,
Email: blcsan@ksc.th.com, Website: www.blc-burma.org

နအဖ အမိန့်ကြော်ငြာ စာအမှတ် ၃၄/ ၂၀၁၀ သည် နအဖ ၏ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ကိုယ်တိုင် ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံတွင်းတရားဥပဒေစိုးမိုးမှု၊ တရားမျှတမှု လုံးဝမရှိကြောင်း ဥပဒေရေးရာ သုံးသပ်ထုတ်ပြန်ချက်။

၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပေးရန်၊ ဖျက်သိမ်းပေးရန် နိုင်ငံရေးပါတီ၊ အဖွဲ့အစည်း အသီးသီးက တစိုက်မတ်မတ် တောင်းဆိုခဲ့ကြသော်လည်း နအဖ စစ်အစိုးရက အတင်းအဓမ္မဇွတ်အတင်း ပြဌာန်း အတည်ပြုရန် စိုင်းပြင်းနေသည့် ယနေ့အခါသမယတွင် ယခုကဲ့သို့ နအဖ အမိန့်ကြော်ငြာစာ ထွက်ပေါ် လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ အတည်ပြုခြင်းမပြုလုပ်ရသေးမီကပင် နအဖ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေကို ကိုယ်စားပြုရမည့်အစား ယခုကဲ့သို့ ချိုးဖောက်ထားကြောင်းတွေ့ရှိရပါသည်။

၂၀၁၀ ခုနှစ်ရွေးကောက်ပွဲ မတိုင်မီကပင် အတည်မပြုရသေးသည့် အခြေခံဥပဒေ ပြဌာန်းချက်များကို ယခုကဲ့သို့ ချိုးဖောက်ကျူးလွန်၍ ရသည်ဆိုလျှင် အတည်ပြုပြီးပါကလည်း အချိန်မရွေး စိတ်ကြိုက် ချိုးဖောက်နိုင်ကြောင်း ပုံဖော်ပေးလိုက်သလိုဖြစ်နေပါသည်။ ပြည်ထောင်စု ဥပဒေပြုလွှတ်တော်ကသာ ဥပဒေပြု ပိုင်ခွင့်ရှိသည့် အာဏာကို ယခုကပင် စစ်အုပ်စုက လွှမ်းမိုးချုပ်ကိုင်လိုက်မည် ဆိုပါလျှင် လွတ်လပ်၍ အမှီအခို ကင်းသော ဥပဒေပြုရေး အလားအလာ ရှိတော့မည် မဟုတ်ပေ။ သို့ဖြစ်ပါ၍ အောက်ပါ အတိုင်း ဥပဒေရေးရာ သုံးသပ်ချက် ကို ထုတ်ပြန်ပါသည်။

၁။ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဖြစ်သည့် နေပြည်တော်တွင် ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များ သတ်မှတ်ခြင်း၊ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ၂၀၁၀ ခုနှစ် ဩဂုတ်လ (၂၀) ရက်နေ့က န.အ.ဖ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ၃၄/ ၂၀၁၀ ကိုထုတ်ပြန်ကြေငြာခဲ့သည်။

ကြော်ငြာစာမှ နံပါတ် (၁) တွင် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ ပုဒ်မ ၂၈၄ ကိုဖော်ပြသည်။ သို့သော် မူရင်းဥပဒေပုဒ်မ နှင့် ဆန့်ကျင်နေသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မူရင်းပုဒ်မ ၂၈၄ (က) ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဖြစ်သည့် နေပြည် တော်တွင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အာဏာသက်ရောက်သည့်နေ့၌ တည်ရှိနေသော နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာ ရေးနယ်နိမိတ်အတွင်းရှိ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များအားလုံးပါဝင်သည်။ ပုဒ်မ - ၂၈၄ (ခ) နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေဖြစ်သည့် နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များကိုလိုအပ်သလို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်နိုင် သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။

မူရင်းဥပဒေအရ နိုင်ငံတော်သမ္မတကသာလျှင် လုပ်ပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြသည်။ နောက်တစ်ချက်မှာ ဥပဒေ၏ အာဏာသက်ရောက်သည့်နေ့၌ တည်ရှိနေသော နေပြည်တော် စည်ပင်သာယာရေးနယ်နိမိတ် အတွင်းရှိ ခရိုင်နှင့်မြို့နယ်များအားလုံးပါဝင်ပါသည်။ အာဏာသက်ရောက်သည့် နေ့ကို ထည့်တွက်ရပါမည်။

၂။ ကြော်ငြာစာမှ နံပါတ်(၂) တွင် ကြိုတင်ဆောင်ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းရပ်များကို ကြိုတင်ဆောင်ရွက်ထားရန် ပြဌာန်းချက်နှင့် အညီ (၂၀၀၈ ခုနှစ်အခြေခံဥပဒေပုဒ်မ - ၄၄၃ အရ) ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ သတ်မှတ်လိုက်သည် ဟု ဖော်ပြထားပြန်သည်။

- (က) ခရိုင် ။ နေပြည်တော်ခရိုင်၊
- (ခ) မြို့နယ်များ

- (၁) ဇေယျာသီရိမြို့နယ်
- (၂) ဇမ္ဗူ သီရိမြို့နယ်
- (၃) ဒက္ခိကသီရိမြို့နယ်
- (၄) ဥတ္တရသီရိမြို့နယ်
- (၅) ပုဗ္ဗ သီရိမြို့နယ်
- (၆) ပျဉ်းမနားမြို့နယ်
- (၇) လယ်ဝေးမြို့နယ်
- (၈) တပ်ကုန်းမြို့နယ်
- ဟုသတ်မှတ်သည်။

ဤအမိန့်ကို နအဖ အတွင်းရေးမှူး (၁) ကထုတ်ပြန် ပြဌာန်းခြင်းဖြစ်သည်။ သမ္မတကသာ လုပ်ခွင့်ရှိသည်ဟု ဖော်ပြထားသောကြောင့် အတွင်းရေးမှူး (၁) ကလုပ်ပိုင်ခွင့်မရှိပါ။ ဖွဲ့စည်းပုံဥပဒေသည် ဥပဒေတိုင်း၏ အထွဋ်အထိပ်ဖြစ်၍ ဖွဲ့စည်းပုံအတိုင်းလိုက်နာရပါမည်။ ဥပဒေကို ချိုးဖောက်ပြဌာန်းချက်များ အားလုံးသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုကို လုံးဝမျက်ကွယ်ပြုရာရောက်ပါသည်။ ဥပဒေပြု လွှတ်တော်ကသာ ဥပဒေပြု ရပါမည်။

၃။ ပျဉ်းမနားမြို့နယ်၊ လယ်ဝေးမြို့နယ် ၊ တပ်ကုန်းမြို့နယ်များမှာ မန္တလေးတိုင်းထဲမှ မြို့နယ်များ ဖြစ်ပါသည်။ မန္တလေးတိုင်း နယ်နိမိတ်အတွင်း နေထိုင်ကြသည့် ဆန္ဒမဲ ပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူဦးရေ စုစုပေါင်း၏ ထက်ဝက်ကျော် ထောက်ခံဆန္ဒမဲ မရလျှင် ယင်းနယ်နိမိတ်ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ခြင်းလုံးဝမပြုရဟု ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ - ၅၃ (ခ) တွင် အတိအလင်းပြဌာန်းထားပါသည်။

ပုဒ်မ - ၅၃ (ဃ) တွင် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်ပေါင်း၏လေးပုံသုံးပုံနှင့်အထက် ထောက်ခံဆန္ဒမဲရရှိလျှင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ သဘောတူညီချက် ကိုရယူပြီးနိုင်ငံတော်သမ္မတက တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်တနယ်၏နယ်နိမိတ်ကို ပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေး ရမည်ဟု ပြဌာန်းထားသည်။ ထို့ပြင် -

ပုဒ်မ ၅၃(စ) တွင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် စုစုပေါင်းဦးရေ၏ လေးပုံသုံးပုံနှင့် အထက်က နယ်နိမိတ်ပြင်ဆင်သင့်ကြောင်း ထောက်ခံဆန္ဒမဲပေးလျှင် နိုင်ငံတော်သမ္မတက တိုင်းဒေသကြီး သို့ မဟုတ် ပြည်နယ်၏ နယ်နိမိတ်ကို လိုအပ်သလိုပြင်ဆင်သတ်မှတ်ပေးရမည်ဟုလည်း ပြဌာန်းထားပြန်သေးသည်။ ပြည်သူလူထု၏ဆန္ဒကိုမျက်ကွယ်မပြုသင့်ပါ။ ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒအတိုင်းသာဖြစ်သင့်ပါသည်။ ပြည်သူလူထု၏ ထောက်ခံ ဆန္ဒမဲဖြင့် အတည်ပြုထားသည့် ဖွဲ့စည်းအုပ်ချုပ်ပုံ အခြေခံဥပဒေ မဟုတ်ဘဲ။ နအဖ စိတ်ကြိုက် ပြဌာန်းထားသည့် အခြေခံဥပဒေကိုသော်မှ နအဖ ကိုယ်တိုင်ချိုးဖောက်နေပါလျှင် နိုင်ငံသားများ အနေဖြင့် အဘယ်မှာလာ၍ အားကိုးအားထား ပြုနိုင်ပါမည်နည်း။

၄။ ကူးပြောင်းရေးကာလပြဌာန်းချက်များ ပုဒ်မ ၄၄၃ အရ (ကြိုတင်ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းရပ်များ) သည် ဥပဒေအရ ဆောင်ရွက်သည်ဟု မှတ်ယူရမည်ဟု တမင်တကာ ပြဌာန်းထားသော်လည်း မူရင်းဖွဲ့စည်းပုံပါ ပြဌာန်းချက် ဥပဒေပုဒ်မ တစ်ခုတရာကို ချိုးဖောက်၍ ကြိုတင်ဆောင်ရွက်သည့် လုပ်ငန်းရပ်များအဖြစ် ဆောင်ရွက်နိုင်သည်ဟု ပြဌာန်းမထားပါ။ အခြေခံဥပဒေ ပြဌာန်းချက်များကို အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များဖြင့် ချိုးဖောက်ပြဌာန်းခြင်းမျိုး အစဉ်အလာ မဖြစ်ရအောင် ချက်ခြင်း ရုပ်သိမ်းသင့်ပါသည်။

န.အ.ဖ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ၂၀၀၈ ကိုပြဋ္ဌာန်းသည့် န.အ.ဖ ကိုယ်တိုင်က ဖွဲ့စည်းပုံနှင့် တည်ဆဲဥပဒေများကို ချိုးဖောက်ပြီး ကြိုက်သလို အမိန့်ညွှန်ကြားချက်များ ထုတ်ပြန်လုပ်ဆောင်ကြမည်ဆိုလျှင် မည်သည့် နိုင်ငံရေး တည်ငြိမ်မှုကိုမျှ ဖော်ဆောင်ပေးနိုင်လိမ့်မည် မဟုတ်ပါ။ တရားမျှတ လွတ်လပ်သည့် ရွေးကောက်ပွဲများ ကျင်းပနိုင်ရန် အခြေခံ အချက်အလက် လုံးဝမရှိပါကြောင်း ဖော်ပြလိုက်ခြင်းလည်း ဖြစ်သည်။ ပြည်သူလူထု၏ဆန္ဒကို လေးစားလိုက်နာသင့်ပါသည်။ တရားမျှတခြင်း၊ ညီမျှခြင်း၊ လွတ်လပ်ခြင်း တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အခြေခံမူများကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ဥပဒေရေးရာ သုံးသပ်ထုတ်ပြန်အပ်ပါသည်။

ဥပဒေရေးရာသုံးသပ်ရေး အဖွဲ့
မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေများကောင်စီ
(၂၅ - ၈ - ၂၀၁၀)

အသေးစိတ် သိရှိလိုပါလျှင်-
ဦးမျိုး
တာဝန်ခံ၊ ဥပဒေရေးရာ သုံးသပ်ရေးအဖွဲ့
ဖုန်း - ၀၈၆ ၂၁၆ ၀၁၀၈